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Készült:  2011. március 31-én,  Mátraszele Községháza hivatalos helyiségében,  Mátraszele
Község Önkormányzata Képviselő-testületének üléséről.

Jelen vannak: Vincze László polgármester
Kormos Gábor alpolgármester
Kazinczi Gáborné képviselő
Ormándi György képviselő
Tóth László képviselő

Állandó meghívottak:           Balogh Maja körjegyző

Meghívott: Bornai Attiláné pénzügyi főelőadó
Oláh M-né Handó Anikó jegyzőkönyvvezető

Vincze  László  polgármester: köszönti  a  megjelenteket  és  a  képviselő-testület  ülését
megnyitja.  Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testületből  5  fő  jelen  van,  az  ülés
határozatképes. 

Ismerteti a napirendi javaslatot:

1.) Közoktatási-nevelési intézmények átszervezése
Előterjesztő: Vincze László polgármester

2.) Polgármester helyettesítése
Előterjesztő: Balogh Maja körjegyző

3.) Egyéb időszerű feladatok

A képviselő-testület a napirendi javaslatot 5 igen szavazattal elfogadja.

1.) Közoktatási-nevelési intézmények átszervezése
Előterjesztő: Vincze László polgármester
( Határozati javaslatok  a jegyzőkönyv mellékletei)

Vincze László polgármester: az első napirendi pont két intézményünket, a tagiskolát és az
óvodát érinti.  Át kell gondolnunk a működtetésüket, valamint az óvoda esetében a társulás
lehetőségét is. A gazdasági, finanszírozási rendszer fontos szempont e kérdésben  A társult
intézményeknél többlet normatívát biztosítanak. Az óvoda esetében  felvettük a kapcsolatot
Vizslás településsel, illetve elképzelhető, hogy Rákóczibánya is társulna hozzánk. A normatív
támogatás  a  gyermeklétszám  függvénye.  Részletezi   a támogatásokat,  várható
többletbevételeket,  melyeket  a  kiküldött  anyag  is   tartalmaz.  Mátraszele  lenne a  társulás
székhelye,  a többi község pedig a társult  tag.  Elmondja, hogy mire lehet számítani,  ha 3,
illetve  ha  2  önkormányzat  társul.  Véleménye,  hogy  célszerű  a  társulást  létrehozni,  mert
előnyökkel jár a település számára.



Kérdések, hozzászólások:

Kormos Gábor alpolgármester: a kiadott anyag alapján feltételezi, hogy hosszabb távon is
működik majd a rendszer. Elő kell készíteni, szinte semmi sem fog ezáltal az intézményben
változni  és  többletbevételekkel  is  számolhatunk,  amit  az  óvoda  felújítására  is  lehetne
fordítani.

Ormándi György képviselő: minden évben fog járni a támogatás vagy csak abban az évben
amikor a társulás létrejön?

Vincze László polgármester: ha a költségvetési törvényt nem fogják megváltoztatni, akkor
minden évben jár  a  támogatás.  Véleménye  szerint,  amíg  profitálhatunk,  addig  érdemes a
társulásban benne lenni.

Kazinczi Gáborné képviselő: a létszámmutatók az elképzelt gyereklétszámot jelentik? Ha
lecsökken a gyermekek száma, akkor vissza kell fizetnünk a támogatást?

Vincze László polgármester: igen, ez minden normatíva esetében így van.

Balogh  Maja  körjegyző: a  létszámokkal  kapcsolatban  elmondja,  hogy  valószínűleg   az
intézményben dolgozók létszámát  is  növelni  kell,  mivel  többletmunka is keletkezni  fog a
gesztor önkormányzatnál.

Tóth László képviselő: akkor, ha Mátraszele lesz a székhely,  az adminisztrációs terhek is
minket fognak terhelni. Véleménye szerint ezt is végig kell gondolni, mert a vezető óvónő
ezeket többlet  feladatokat is nem fogja tudni ellátni.

Vincze László polgármester: változások mindenképpen lesznek, mindezt vagy a létszámban
vagy a bérezésben kell majd elismerni.  

Kazinczi  Gáborné képviselő: ha menetközben derül  ki,  hogy ez a társulás nem kedvező
számunkra, kiléphetünk-e belőle?

Vincze László polgármester: ha nincs még meg a megállapodás akkor igen, ha pedig már
megvan, akkor a társulási megállapodás szerint lehet kilépni. 

A polgármester a határozati javaslatot szavazásra teszi fel, melyet a képviselő-testület 5 igen
szavazattal elfogad, majd az alábbi határozatot hozza:

9/2011.(III.31.) számú határozat

Mátraszele községi  Önkormányzat képviselő-testülete a Gárdonyi  Géza  Óvoda  Mátraszele
további működtetésével kapcsolatban az alábbi határozatot hozza:

Mátraszele  község  Önkormányzata  szándékát  fejezi  ki óvoda  intézményfenntartó  társulás
létrehozására 2011. augusztus 1. napjától, Vizslás és Rákóczibánya településekkel.
 



A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy mindkettő vagy bármelyik település
csatlakozási szándéka esetén a társulás előkészítésével kapcsolatos előkészítő tárgyalásokat
folytassa le.
 
Felelős: Vincze László polgármester
Határid ő: azonnal

Vincze László polgármester: rátér az iskola átszervezésére. A kiadott számításokból látható,
hogy  a  jelenlegi  struktúra  nagyon  költséges  az  önkormányzat  számára.  A  táblázatokból
láthatóak  a  bevételek  és  kiadások  egyaránt.  Ismerteti  a  1-4.,  illetve  az  1-6.  osztályra
vonatkozó  kiadásokat,  valamint  a  pedagógusok  létszámának  alakulását.  Az  1-6.  osztály
működtetése már nagyon megterhelő az önkormányzat számára. 

Ormándi  György  képviselő: a  táblázatból  látható,  hogy  jövőre  23  fővel  számolhatunk.
Tudomása  szerint   szeptembertől  már   ennyi  fő  sem  fog  maradni.  Drasztikus
létszámcsökkenés van a községben. Szerinte a szülők kedve el fog menni attól, ha csak az 1-4.
osztály marad, még így sem fogják ide íratni a gyermekeket. Véleménye szerint már csak idő

kérdése, még 1-2 év és már nem lesz elég gyermek, nem lesz iskola. Vajon érdemes-e az 1-4.
osztályt is működtetni? Mindez az önkormányzatnak nagyon megterhelő anyagilag is.

Vincze László polgármester: ismerteti, hogy 1993-tól 8 osztállyal működött az iskola, 2006-
ban  kellett  megszüntetni  a  7-8.  osztályt,  mert  előírták,  hogy  15  főnek  meg  kell  lennie
osztályonként. Ekkor társultunk Salgótarjánnal. A gyereklétszám folyamatosan csökken, a 6
osztály  nagyon  nehezen  finanszírozható.  Véleménye  szerint  egy  település  életéhez
hozzátartozik az iskola is. Az biztos, hogy ahol bezárnak egy iskolát ott biztos, hogy többet
nem nyitják ki újra, nem kap újra működési engedélyt. Egy kulturális, szellemi tőke is eltűnik
a településről, ha bezárnak egy intézményt.

Kormos Gábor alpolgármester: elmondja, hogy régóta van már porondon az iskolai kérdés.
Az önkormányzat mindig is kitartóan harcolt, hogy legyen iskolánk. A település öregszik, a
gyermeklétszám csökken. Amikor 8 osztály volt, akkor is voltak olyan szülők, akik elvitték a
gyerekeket más iskolába. Lehet, hogy eljön az az idő, hogy a 4 osztályt sem lesz célszerű

fenntartani. Véleménye, hogy az 1-4. osztály meglegyen.

Tóth László képviselő: véleménye szerint az iskola jóval nehezebb kérdés, mint amilyen az
óvoda volt. Az iskoláért mindig is sok harc folyt. Mindezt több szempontból is kell vizsgálni.
Döntéshelyzetbe kényszerült és kényszerített emberek vagyunk. Szerinte a 70 gyermek most
is meg lenne, ha a 8 osztály megvolna. Az, hogy az iskola ide jutott, nem a testület hibája.
Szerinte, ha 1-4. osztály, akkor inkább ne legyen semmi. Akkor teljesen visszamegyünk a régi
időkbe. Megérte-e 18 éven keresztül harcolni az iskoláért? Meg az a rengeteg anyagi dolog?
Gazdaságilag  felháborító,  hogy  demokrácia  van,  de  bizonyos  dolgokban  nincs.  Meddig
megyünk  még el  az  intézmény fenntartásával  kapcsolatban?  Kinek,  kiknek  tartjuk  fel  az
intézményt? Érezhető-e a megbecsülés a lakosok részéről? Kiállt-e már valaki az iskola mellé
rajtunk kívül? Akkor  sem szólt  senki  semmit,  amikor kiderült,  hogy nem lesz  8,  csak  6
osztály. Úgy érzi, hogy az iskola csak a testületnek fontos, véleménye, hogy a testület nem
fog jól dönteni ebben a kérdésben. 3 év múlva mondtuk ki, hogy 1-6. legyen, most 1-4., 3 év
múlva meg semmi se lesz. Szomorúnak tartja, hogy a többi 2 képviselő nincs itt, ilyen fontos
döntésénél.



Vincze László polgármester: azt gondolja, hogy az iskola nem csak pénzkérdés. Látható,
hogy a jelenlegi finanszírozás mellett az 1-6. osztályt az önkormányzat nem tudja felvállalni,
hosszú távon nem működtethető.   Nehéz időnként új  döntést  hozni. A falu összességében
gondolkodik,   bizalmat helyeztek a testület  tagjaiba.  Eljöhet  az az idő  is,  amikor  az 1-4.
osztályban  is  lecsökken  a  gyermeklétszám  és  nem  tudjuk  működtetni  az  iskolát.  A
lehetőségeinkhez képest kell dönteni.

Kazinczi  Gáborné képviselő: az  óvodában  látszódik,  hogy  mi  a  jövő.  A jövő  évre  5-6
gyerekre lehet számítani, bár nem biztos, hogy mindegyik ide fog járni. 3 év múlva viszont
egy  elsős  sem  lesz.  A  gyerekek  egyre  gyengébb  képességűek.  A  létszám  folyamatosan
csökken.

Vincze László polgármester: szerinte ott a gond, hogy a szülő nem gondolja át alaposan, ha
elviszi a gyermekét  más iskolába. Nem mindig pénzkérdés, hogy legyen-e intézményünk,
hanem mindez létjogosultság is. 

A polgármester a vitában elhangzottak alapján elsőként a határozati javaslat 1. pontja szerinti
alternatívát teszi fel szavazásra, melyet a képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogad és az
alábbi határozatot hozza:

10/2011.(III.31.) számú határozat

Mátraszele községi Önkormányzat képviselő-testülete a SKÁID Gárdonyi Géza Tagiskola
Mátraszele további működtetésével kapcsolatban az alábbi határozatot hozza:

Mátraszele község Önkormányzata a Salgótarján Megyei Jogú várossal kötött megállapodás
alapján működtetett SKÁID Mátraszelei Gárdonyi Géza tagintézményét 1-4. osztályos
tagiskolaként kívánja tovább működtetni 2011. július 1. napjától.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy Salgótarján Megyei Jogú Város
önkormányzatát tájékoztassa a önkormányzat szándékáról.

Felelős: Vincze László polgármester
Határid ő: azonnal

2.) Polgármester helyettesítése
Előterjesztő: Balogh Maja körjegyző
( Határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete ) 

Balogh  Maja  körjegyző  :    ismerteti  a  kiküldött  határozati  javaslatot  a  polgármester
helyettesítéséről.  Kéri a határozati javaslat jóváhagyását.

A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a képviselő-testület 5 igen
szavazattal elfogad és az alábbi határozatot hozza:



11/2011.(III.31.) számú határozat

Mátraszele Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Salgótarjáni Kistérségi Többcélú
Társulás  Társulási  Tanácsában  történő  helyettesítés  rendjéről  szóló  4/2006.(I.26.)  számú
határozatát visszavonja és a helyettesítés rendjét a 2004. évi CVII. Tv.5.§(2.) bekezdésében
foglaltak alapján a következők szerint szabályozza:

1.) A polgármester akadályoztatása esetén Kormos Gábor alpolgármester teljes jogkörrel
helyettesíti a polgármestert.

2.) Ha a Többcélú Kistérségi Társulás területfejlesztési ügyekben dönt, akkor kistérségi
fejlesztési tanácskozásként ülésezik, szintén Kormos Gábor alpolgármester helyettesíti
a polgármestert.

3.) Amennyiben a polgármester és az alpolgármester egyidejűleg nem tud részt venni a
tanács ülésén, úgy a helyettesítésről a képviselő-testület külön (esetenként) dönt.

Határidő: azonnal és folyamatos
Felelős: Vincze László polgármester, Kormos Gábor alpolgármester

3.) Egyéb időszerű feladatok
3/1. Jogorvoslati ügy (Zárt ülés)

3/2. Ivóvízdíj támogatás
      Előterjesztő: Vincze László polgármester
(Határozati javaslat a jegyzőkönyv melléklete)

Vincze László polgármester: a kiadott határozati javaslattal kapcsolatban elmondja, hogy a
víz- és csatornaszolgáltatás támogatási igényének bejelentéséhez egy  önkormányzatot ki kell
jelölni.  Közel  10  éve  ezt  a  szerepet  Mátraszele  tölti  be.  Ismerteti  a  javaslatot,  melynek
elfogadását javasolja.

A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a képviselő-testület 5 igen
szavazattal elfogad és az alábbi határozatot hozza:

12/2011.(III.31.) számú határozat

1. Mátraszele  Képviselő-testülete  egyetért  az  ivóvíz-  és  csatornaszolgáltatás  magas
önköltsége  miatt  támogatási  igény  bejelentésével  a  költségvetési  törvényben
meghatározott jogcímen a lakossági célra igénybevett szolgáltatás díjának csökkentése
érdekében és felhatalmazza a polgármestert a szükséges nyilatkozatok aláírására.

Határidő: értelemszerűen
Felelős: Vincze László polgármester



2. Mátraszele Képviselő-testület megbízza a szolgáltató Salgótarján és Környéke Vízmű
Kft.-t,  hogy  a  Vidékfejlesztési  Minisztérium  2011.  évi  lakossági  víz-  és
csatornaszolgáltatásra  vonatkozó  támogatás  igénylésének  és  elbírálásának  részletes
feltételeiről  szóló  rendelete  alapján  készítse  el  a  2011.  évi  lakossági  szolgáltatás
támogatási  pályázatát  a  tulajdonos  önkormányzatok  nevében  és  gondoskodjon  a
Magyar  Államkincstár  Regionális  Igazgatóságának  illetékes  megyei  szervezeti
egységén  keresztül  az  elbíráló  Vidékfejlesztési  Minisztériumhoz határidőig  történő
benyújtásáról.

Határidő: A vidékfejlesztési miniszter rendeletében megadott benyújtási határidő
Felelős: Barta András a Salgótarján és Környéke Vízmű Kft. ügyvezető igazgatója

3/3. Bejelentések, tájékoztatások

Vincze  László  polgármester: elmondja,  hogy  a  hétvégén  baleset  történt  a  felső

buszmegállónál,  ami  össze  is  tört.  A  vállalkozó  -  akinek  egyik  alkalmazottja  okozta  a
balesetet – a kárt helyreállítja. A kitört villanyoszlopot is kicserélték, valamint a buszmegállót
is kijavítják.  
Április 1-ével a közfoglalkoztatás is elindul. Többször kell pályáznunk, a következő  turnus
április 15-ével indul. Kiküldtünk egy tájékoztatót is azok számára, akik bérpótló juttatásban
részesülnek. Ugyanis a jogszabály  szerint jövőre csak az kaphatja ezt a támogatást, akinek
ebben az évben legalább 30 napja le lesz dolgozva.
Április-május környékén lomtalanítást is szervezünk.

Ormándi  György  képviselő: a  felső  tagozatos  iskolások  számára  lesz-e  még  befogadó
iskola?

Vincze László polgármester: természetesen továbbra is lesz. A kisbuszt át kell gondolnunk
szeptember 1-étől. Az önkormányzat biztosítja a bérleteket is a gyerekek számára.

Más hozzászólás, javaslat nem hangzik el, a polgármester az ülést 1930 órakor bezárja.

K.m.f.

Vincze László Kazinczi Gáborné Balogh Maja
polgármester hitelesítő képviselő körjegyző 


